
 
 

 

VASTGESTELDE VERSLAG VERGADERING OMGEVINGSRAAD WINDMOLENPARK 

ELZENBURG-DE GEER (OR-EDG) op 9 september 2019 

 
 
Aanwezig: 
Jan van Leest en Roger Strik (dorpsraad Berghem), Harm van Uden en Leo Bokmans (dorpsraad Megen-Haren- 
Macharen), Henk van Gestel en Liesbeth Hoeks (Bewonersplatform), Rob Rietveld (NLVOW, voorzitter), Hans 
Hollebek (buurbedrijven / MSD), Michiel Moret (ESCOSS / De Wachtmeesters), Ruud Megens (ECO), Jelle de 
Waart en Maureen Bekke (Pure Energie, voorheen Raedthuys), Frenkel Beerens, en Marjan Vernooij (gemeente 
Oss), Carolien Rollfs of Roelofs en Lynn den Exter (gemeente Oss, aanwezig als toehoorders). 
 
Afwezig: Martin van Erp en Hans Megens (Bewonersplatform). 
 
Agendaleden (niet aanwezig): 
Bas van de Kar (IVN), Mark Leenman (wijkraad Schadewijk). 
 

Opening 

Rob Rietveld van NLVOW verwelkomt alle aanwezigen. Hij is voorzitter van dit overleg, totdat er 
een onafhankelijke voorzitter benoemd is. 

Voorstelrondje deelnemers 

De aanwezigen stellen zich aan elkaar voor. De meeste aanwezigen kennen elkaar al vanuit de 
Klankbordgroep windmolenpark Elzenburg-De Geer. 
Michiel Moret is hier als directeur van “De wachtmeesters”. Dit is de bv die door ESCOSS is 
opgericht voor de exploitatie van de 2 gemeentelijke windmolens. 

Vaststellen agenda 

De vergadering stelt de agenda ongewijzigd vast. 

Uitleg samenstelling en werking Omgevingsraad 

De gemeente ontving eerder 18 zienswijzen op het bestemmingsplan. Er kan nu dus maximaal 18x 
beroep worden aangetekend bij de Raad van State. Deze termijn loopt tot en met 19-9-2019. De 
OR-EDG gaat er vanuit dat het windpark gebouwd wordt. Sinds 2012 zijn namelijk alle plannen 
voor windmolenparken, die voorgelegd zijn aan de Raad van State, doorgegaan. 
NLVOW geeft uitleg over de werking van deze dialoogtafel. 
NLVOW stelt voor dat iedere organisatie maximaal 2 afgevaardigden naar de OR-EDG stuurt. Zo 

wordt het aantal aanwezigen tijdens de vergaderingen niet te groot. 
NLVOW heeft tussen 2 vergaderingen van de OR-EDG in, altijd een overleg met het 
Bewonersplatform. 

Stakeholderanalyse 

De Wijkraad Schadewijk heeft zich afgemeld als lid, maar wil wel agendalid van de OR-EDG zijn. 
Ook IVN wil alleen agendalid zijn. 
NLVOW vraagt of de vergadering groepen / organisaties mist in de OR-EDG? Waterschap Aa en 

Maas, OIK en TIBO spelen in deze fase van het proces geen rol meer, aldus NLVOW. 

ZLTO, boeren (o.a. die hun grond beschikbaar stelden voor de windmolens) en ondernemers in de 
omgeving van het windmolenpark misschien? Deze kunnen zelf reageren op het nog te versturen 
persbericht van het Bewonersplatform. 



 

 

 

Bewonersplatform 

Het Bewonersplatform telt nu 7 leden. Men wil dit aantal graag uitbreiden. Dat blijkt lastig. 
In de laatste vergadering van de Klankbordgroep is afgesproken dat we in dit najaar een 
bijeenkomst organiseren om leden te werven voor het Bewonersplatform. De OR-EDG vraagt zich 

af of dat wel effectief zal zijn. Het Bewonersplatform besluit dat het beter is dat zijzelf via een 
pakkend persbericht, breed gecommuniceerd (Regio Oss, Oss Actueel, Brabants Dagblad, 
webpagina’s dorpsraden, facebook dorpsraden), omwonenden en organisaties uitnodigen om aan 
te sluiten bij de OR-EDG. NLVOW maakt een concept-persbericht. Het Bewonersplatform en de 
gemeente kijken nog naar dit persbericht, voordat het verstuurd wordt. 

ECO 

ECO is aangehaakt bij ESCOSS om de participatie voor de burgers te organiseren, onder de vlag 
van ESCOSS. 

ESCOSS 

ESCOSS wil 1 molen laten financieren door het bedrijfsleven en 1 door burgers. De 2e met behulp 
van ECO. 
ESCOSS heeft nu een stichtingsvorm. Voorheen was ESCOSS een coöperatie. Dit heeft te maken 
met de nieuwe exploitatie-bv “De Wachtmeesters” van de 2 Osse windmolens. Michiel Moret is 
directeur van “De Wachtmeesters”. ESCOSS licht deze constructie toe. 
ESCOSS zegt dat 100% van de netto winst van hun windmolens in het Duurzaamheidsfonds komt. 

Dat fonds wordt nog opgericht. Diverse maatschappelijke instellingen kunnen hieruit 
duurzaamheidsprojecten financieren om beter/sneller op te kunnen starten. ESCOSS wil meer 
grootschalige duurzaamheidsprojecten gaan opzetten. 
Daarnaast draagt ESCOSS ook een deel van de opbrengst af aan het nog te vormen 
Omgevingsfonds (conform nwae-gedragscode). 
De keuze van het type windmolens is een zaak van de ontwikkelaars. De keuze wordt wel 
besproken en uitgelegd in de OR-EDG. Binnen de zorgvuldige en strenge randvoorwaarden van de 

omgevingsvergunning (met name strenge regels voor geluid) zijn er maar een paar types geschikt. 
ESCOSS en Pure Energie willen tevreden omwonenden én een hoge opbrengst. De keuze is dus 

beperkt. 

Gemeente Oss 

De gemeente Oss speelt geen rol in de OR-EDG, maar zit wel aan tafel om informatie te geven en 
signalen mee te nemen. 
Vanaf de volgende vergaderingen zullen alleen Frenkel Beerens en Marjan Vernooij aanwezig zijn. 

Als nodig sluiten andere vakcollega’s aan. 

DORPSRAAD MHM 

DRMHM wil het proces bewaken. Men wil ook open communiceren over de te maken keuzes. 

DORPSRAAD BERGHEM 

DRB wil er het hoogst haalbare voor de bewoners uit halen: financieel en maatschappelijk. Men wil 
via de OR-EDG korte lijntjes houden met de ontwikkelaars. 

MSD 

MSD is lid van de OR-EDG voor de veiligheid van hun medewerkers en voor de praktische zaken 

die tijdens de bouw geregeld moeten worden. 

PURE ENERGIE (PE) 

PE gaat 2 windmolens exploiteren. PE gaat ook jaarlijks een afdracht doen aan het 
Duurzaamheidsfonds en aan het Omgevingsfonds. 
PE vertelt dat er 2 gescheiden parken komen, wel met hetzelfde type windmolen. 
Maureen Bekke is de omgevingsmanager voor Elzenburg-De Geer. Zij zal met name in de OR-EDG 
aanwezig zijn namens PE. 



 

Voorzitterschap en secretariaat OR-EDG 

Marjan Vernooij gaat het secretariaat van de OR-EDG voeren. 
De verslagen van de OR-EDG zijn openbaar, ná vaststelling in de volgende vergadering van de OR-

-EDG. 
De verslagen zijn geanonimiseerd. Er zit wel een aanwezigheidslijst in het verslag. 
De vastgestelde verslagen zullen op de webpagina van de gemeente Oss geplaatst worden. 
NLVOW maakt een dropbox (N.B. is geregeld) aan voor alle leden van de OR-EDG. 

NLVOW vraagt alle leden van de OR-EDG om elkaar niet te verrassen, maar om tijdig en open met 
elkaar te communiceren over zaken die spelen. We kunnen elkaar informeren via de contactlijst, 

via de dropbox of via het secretariaat OR-EDG. 
NLVOW zegt dat we met name een technisch voorzitter zoeken. Geen mediator en geen direct 
betrokkene. Hebben we kandidaten? 
De vergadering komt gezamenlijk met een kandidaat. ESCOSS polst deze kandidaat. Tijdens de 
vergadering meldt ESCOSS al dat beoogde kandidaat in principe het voorzitterschap op zich wil 
nemen. Hij wil wel eerst nog geïnformeerd worden over zijn rol en taak. NLVOW zorgt hiervoor. 

NLVOW en gemeente Oss stemmen met de beoogde kandidaat af of hij als onafhankelijk voorzitter 
een onkostenvergoeding wenst en hoe hoog die moet zijn. De gemeente zegt dat zij deze 

vergoeding tot de vaststelling van de Omgevingsovereenkomst wil betalen. 

Inventarisatie kennis en informatiebehoefte 

We moeten eerst de gespreksonderwerpen inventariseren. NLVOW zet diverse docs in dropbox: 
een lijst met 29 mogelijke onderwerpen, een lijst met ongeveer 12 burgerparticipatie-initiatieven 
en 3 voorbeelden van Omgevingsvergunningen. 
NLVOW zegt dat we externe specialisten uit kunnen nodigen als daar behoefte aan is. 

PE zal z.s.m. een presentatie organiseren over het bouwproces. 
We bespreken ook een keer de verhoudingen Duurzaamheidsfonds / Omgevingsfonds, met 
percentages en afspraken. ESCOSS en PE gaan hiermee akkoord. 
We kunnen in 2020 misschien ook wel op excursie naar een project bij Deil, waar waarschijnlijk 
dezelfde turbines gebouwd worden. 
De gemeente geeft een keer een presentatie over het Handhavingsprotocol: monitoren en 

handhaven. Dit is eerder toegezegd aan de klankbordgroep. 
PE zal www.windplanner.nl, met goede visualisaties, een keer toelichten. 
NLVOW bespreekt ook een keer de Burenregeling A16. 
ESCOSS wil graag educatieve doeleinden koppelen aan de bouw van het windpark, bijvoorbeeld 

voor scholen. Hij wil dit een keer in de OR-EDG bespreken en ideeën verzamelen. NLVOW neemt 
dit mee in de gespreksonderwerpen. 

Afstemming lopende procedure en planning realisatie 

De gemeente informeert de OR-EDG volgende vergadering over de planning en procedures en 

realisatie. 

Vergaderschema OR-EDG 

De Omgevingsovereenkomst moet rond maart 2020 gereed zijn. Daarom spreekt de OR-EDG af om 
1x per maand bijeen te komen, met tussenin een bijeenkomst van het Bewonersplatform met 
NLVOW. 
NLVOW / Marjan stellen een vergaderschema op en sturen dit rond. 
De eerstvolgende vergadering is op wo 9-10, 20.00 uur in vergaderzaal 3 van het gemeentehuis. 

NLVOW en Marjan bereiden deze vergadering voor. 
PE checkt of de presentatie over de bouwactiviteiten al op 9-10 kan plaatsvinden. 
We bespreken op 9-10 ook de lijst van 29 mogelijke gespreksonderwerpen. 

De OR-EDG bespreekt ook nog hoe we ná maart 2020, als de Omgevingsvergunning is vastgesteld, 
verder gaan met de OR-EDG. Voor de dorpsraden en het Bewonersplatform heeft dit ook invloed op 
plan windmolenpark Stijbeemden. Dat windpark wil men waarschijnlijk zonder coöperatie 

exploiteren. De Omgevingsovereenkomst OR-EDG heeft dus gevolgen als windpark Stijbeemden 
door gaat. 

Rondvraag en sluiting 

Geen. 
Sluiting 21.30 uur. 
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ACTIEPUNTEN OR-EDG 

 

NR DATUM ONDERWERP WIE STAND VAN 

ZAKEN 

0. Uit KBG In de opinienota voor het Duurzaamheidsfonds ook 

de kostenstructuur in afwegingen meenemen, bv 

van de ambtelijke kosten 

Gemeente Loopt. 

     

1. 9-9-2019 Concept-persbericht voor Bewonersplatform voor 

werven nieuwe leden 

NLVOW  

2. 9-9-2019 Dropbox aanmaken NLVOW Afgehandeld. 

3. 9-9-2019 Kandidaat-voorzitter info toesturen. NLVOW  

4. 9-9-2019 Overleg met kandidaat-voorzitter over 

onkostenvergoeding 

NLVOW / 

Gemeente 

 

5. 9-9-2019 Presentatie over organiseren van het bouwproces (al 

op 9-10-2019 in OR-EDG?) 

PE  

6. 9-9-2019 Lopende procedure en planning naar realisatie Gemeente OR-EDG 9-

10-2019 

7. 9-9-2019 Vergaderschema t/m maart 2020 van OR-EDG Gemeente Afgehandeld. 

8. 9-9-2019 Hoe gaat OR-EDG verder ná maart 2020, ook i.v.m. 

Stijbeemden 

Allen  

 

 

Oss, 10-10-2019. 


